

# 淡水渔业

DANSHUI YUYE

2010年 第40卷 第4期  
(总第288期)

中文核心期刊  
中国科技论文统计源核心期刊(中国科技核心期刊)  
中国科学引文数据库(CSCD)扩展库期刊  
中国期刊全文数据库(CJFD)期刊  
中国学术期刊综合评价数据库(CAJCED)期刊  
中文科技期刊数据库期刊  
中国学术期刊专题文献数据库期刊  
中国生物学文献数据库期刊  
中国期刊网、中国学术期刊(光盘版)全文收录期刊  
万方数据—数字化期刊群全文收录期刊  
联合国水科学和渔业信息数据库(ASFIS)收录期刊  
联合国《水科学和渔业文摘》(ASFA)收录期刊

## 目 次

### 研究论文

- 4个群体鲢 mtDNA D-loop 的 PCR-RFLP 分析 ..... 王 淞,曹晓霞,谷口顺彦,等(3)  
瓯江干流“玉溪电站~开潭大坝”段底栖动物现状及水质生物评价研究 ..... 张爱菊,练青平,原居林,等(10)  
元江水系越鱂年龄鉴定材料的比较 ..... 田志福,张家波,朱邦科,等(16)  
安徽大沙河渔业资源的初步研究 ..... 谢祥云,唐文乔,马经安,等(20)  
大豆浓缩蛋白对中华鲟幼鱼生长、血脂和体成分的影响研究 ..... 刘 伟,文 华,蒋 明,等(27)  
哲罗鱼继饥饿后的补偿生长及其机制 ..... 杨成辉,韩志忠,刘 震,等(33)  
循环饥饿后异育银鲫幼鱼的补偿生长及部分生理生化指标的变化 ..... 姚 峰,甄恕其,杨严鸿(39)  
不同溶氧条件下黄颡鱼免疫机能及抗病力的研究 ..... 沈 凡,樊启学,杨 凯,等(44)  
华鲮烂尾病病原的分离鉴定及药敏分析 ..... 唐 毅,郑凯迪,朱成科,等(50)  
嗜水气单胞菌源黄鳝出血病的组织病理学研究 ..... 何 智,任红梅,杨德英,等(56)  
美洲红点鲑溃烂病的病原菌研究 ..... 刘艳辉,孙晓雨,张雅斌,等(62)  
洪湖低湖田改造池塘河蟹养殖技术研究 ..... 冯唐茂,刘家寿,张堂林,等(66)

### 研究简报

- 不同饥饿时间对白斑狗鱼恢复投喂期间生长性能的影响 ..... 杜劲松,高 攀,刘立志,等(72)  
温度对白斑狗鱼胚胎发育的影响 ..... 齐遵利,张秀文,韩 叙,等(76)

## CONTENTS

### Research Paper

- PCR-RFLP analysis on mtDNA D-loop region of four populations of silver carp (*Hypophthalmichthys molitrix*) ..... WANG Song, CAO Xiao-xia, TANIGUCHI Nobuhiko, et al. ( 3 )
- Zoobenthos status and their use in water quality assessment in the main stream of the Oujiang River from Yuxi Power Station to Kaitan dam ..... ZHANG Ai-ju, LIAN Qing-ping, YUAN Ju-lin, et al. ( 10 )
- Comparison on age material of *Mystus pluriradiatus* in Yuanjiang River ..... TIAN Zhi-fu, ZHANG Jia-bo, ZHU Bang-ke, et al. ( 16 )
- Preliminary investigation of fishery resources at Dasha River in Anhui province ..... XIE Xiang-yun, TANG Wen-qiao, MA Jing-an, et al. ( 20 )
- Effects of soy protein concentration on growth performance, plasma lipids and carcass composition of juvenile chinese sturgeon(*Acipenser sinensis*) ..... LIU Wei, WEN Hua, JIANG Ming, et al. ( 27 )
- The compensatory growth and its mechanism of *Hucho taimen* after starvation ..... YANG Cheng-hui, HAN Zhi-zhong, LIU Xia, et al. ( 33 )
- Compensatory growth and some physiological and biochemical indices after experiencing cycles of feed deprivation and re-feeding in young fish of gibel carp, *Carassius auratus gibelio* ..... YAO Feng, ZHEN Shu-qi, YANG Yan-ou ( 39 )
- The immune responses of yellow catfish(*Pelteobagrus fulvidraco*) and its susceptibility to *Aeromonas hydrophila* at different dissolved oxygen levels ..... SHEN Fan, FAN Qi-xue, YANG Kai, et al. ( 44 )
- Identification and drug sensitivity test of pathogen for tail-rot disease of the fish, *Sinilabeo rendahli* ..... TANG Yi, ZHENG Kai-di, ZHU Cheng-ke, et al. ( 50 )
- The histopathological study of hemorrhagic septicemia by *Aeromonas hydrophila* isolated from rice field eel (*Monopterus albus*) ..... HE Zhi, REN Hong-mei, YANG De-ying, et al. ( 56 )
- Studies of pathogenic bacteria causing ulcer disease of brook charr (*Salvelinus fontinalis*) ..... LIU Yan-hui, SUN Xiao-yu, ZHANG Ya-bin, et al. ( 62 )
- Study on pond-culture technology of chinese mitten crab(*Eriocheir sinensis*) in lake-reclaimed paddy of Honghu Lake ..... FENG Tang-mao, LIU Jia-shou, ZHANG Tang-lin, et al. ( 66 )

### Research Notes

- The effect of starvation on growth performance in refeeding period of *Esox lucius* ..... DU Jin-song, GAO Pan, LIU Li-zhi, et al. ( 72 )
- The effect of temperature on embryonic development of *Esox lucius* ..... QI Zun-li, ZHANG Xiu-wen, HAN Xu, et al. ( 76 )